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MOTIONER 
 
 
Motion nr 1 från Norrlands Ungdomsklubb:  ”Projektanställd person som reser 

runt och ger en bra bas inför 
skolval” 

 
Motion nr 2 från Norrlands Ungdomsklubb: ”Stärka SDUF:s medlemsantal” 
 
Motion nr 3 från Norrlands Ungdomsklubb: ”Se över hur tolkcentraler beviljar 

tolk” 
 

Motion nr 4 från Norrlands Ungdomsklubb:  ”Gemensamt namn för 
ungdomsklubbarna” 
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Motion 1: ”Projektanställd person som reser runt och ger en bra bas inför 
skolval” 
Från Norrlands Ungdomsklubb 
 
Motivering: 
Specialskolorna är idag hotade pga minskade elevkullar för att föräldrarna 
väljer integrering i hörande skolor för sina barn. Kommunerna, där idag många 
barn med hörselnedsättningar finns, kan inte bygga upp en kompetens som 
på något sätt kan jämföras med specialskolornas,som har anpassade lokaler, 
personal som jobbar i en tradition och en samlad kompetens som byggts upp 
under flera årtionden och där hela lärarkåren/personalen har tillgång till 
varandras samlade kompetens/erfarenheter och kommunerna har inte heller 
möjlighet att erbjuda en teckenspråkig miljö.  
Specialskolorna,tillsammans med dövföreningarna med tillhörande 
ungdomsklubbar, är basen för dövkultur och teckenspråkets utveckling och 
det finns inget belägg för att teckenspråket skulle hämma utvecklingen av 
varken talat eller skrivet språk utan tvärtom stimulerar det vidare 
språkutveckling. Vidare är teckenspråket ett viktigt alternativ när hörseltekniken 
är otillräcklig eller av någon anledning ej är tillgänglig. 
 
Då vetenskaplig forskning pekar på att döva/hörselskadade mår bäst av att 
gå skola i en miljö där det finns möjlighet till direktkommunikation, en tillgänglig 
undervisningsmiljö där alla har en chans att hänga med, positiva förebilder 
samt kompisar och vuxna med samma funktionshinder som de kan identifiera 
sig med.  
 
Därför föreslår Norrlands Ungdomsklubb: 
 
Att SDUF arbetar för att kunna projektanställa en person som kan resa runt och 
på ett initierat och kunnigt sätt, gärna med stöd av personliga erfarenheter 
och tillgänglig forskning, föreläsa och berätta om skillnaden mellan att gå 
integrerat och gå på specialskola för att ge föräldrar/barn en bredare 
kunskapsbas närde står i begrepp att välja skolform. 
 
 
Förbundsstyrelsens yttrande: 
 
Denna fråga är viktig för SDUF och det arbetet pågår redan med vår skolpolitik 
genom att vi sitter med i SPSM:s Nationella Skolråd, och vi kommer att trycka 
på den här frågan för att SPSM ska på sikt jobba med att sprida kunskaper och 
information genom deras enhet Råd och Stöd som har redan den funktionen 
som NU föreslår SDUF skall göra. 
 
Förbundsstyrelsen föreslår därför förbundsstämman att avslå motionen. 
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Motion 2: ”Stärka SDUF:s medlemsantal” 
Från Norrlands Ungdomsklubb 
 
Motivering: 
SDUFs medlemsbas finns inom specialskolorna och kommunala hörselklasser 
och om fler skolungdomar blir medlemmar kan också SDUF på ett kraftfullare 
sätt arbeta för elevernas bästa samt blir även en mer självklar 
samarbetspartner för SPSM när så krävs. Eleverna får också bättre möjligheter 
att vara med och påverka genom ett medlemskap i och förhoppningsvis ett 
engagemang i SDUF. Det är viktigt att alla känner att de kan påverka sin 
situation och vara med och förbättra andras. I och med större medlemsbas blir 
det lättare för SDUF, och SDR att söka bidrag och bli starkare som 
organisationer. 
 
Därför föreslår Norrlands Ungdomsklubb: 
 
Att SDUF inför ett gratis medlemskap som erbjuds alla elever i specialskolorna 
och kommunala hörselklasser.  
 
 
 
Förbundsstyrelsens yttrande: 
 
Medlemsdebiteringsansvaret ligger inte hos SDUF och kan således inte ta beslut 
i den här frågan. SDUF kommer därför istället skicka in en motion till SDRs 
kongress 2017 om medlemskapsfrågan som NU har lyft fram.  
 
Förbundsstyrelsen föreslår därför förbundsstämman att avslå motionen. 
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Motion 3: ”Se över hur tolkcentraler beviljar tolk” 
Från Norrlands Ungdomsklubb  
 
 
Motivering: 
Minsten person i vår förening har nekats tolk till utbildning då tolkcentralen 
begärt att någon ska stå för utbildningskostnaderna. Då denne gick kursen på 
sin fritid tycker hen att kursen borde räknas som vardagstolkning och därmed 
att tolkcentralen ska stå för kostnaden.  
 
Därför föreslår Norrlands Ungdomsklubb: 
 
Att SDUF ser över alla tolkcentralers definition av vardagstolkning eller löser 
detta på ett sätt de finner lämpligt. 
 
 
 
 
 
 
 
Förbundsstyrelsens yttrande: 
Det arbetet pågår redan i förbundet då vi har medverkat i 
tolktjänstutredningen och har en representant i utredningens arbetsgrupp, och 
i början av året har SDUF varit med på departementspromemorian som 
undertecknades av alla intresseorganisationer till en samlad tolktjänst. 
 
Förbundsstyrelsen föreslår därför förbundsstämman att anse motion besvarad. 
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Motion 4: ”Gemensamt namn för ungdomsklubbarna” 
Från Norrlands Ungdomsklubb 
 
 
Motivering: 
Idag ser man inte direkt någon koppling mellan ungdomsklubbarna och SDUF 
genom namnet.  
 
Därför föreslår Norrlands Ungdomsklubb: 
 
Att ungdomsklubbarnas namn ändras till SDUF Norra, SDUF Södra och så vidare. 
Layouten, färger och form på bokstäverna samt eventuell bild och liknande 
kan ungdomsklubbarna däremot själva råda över. 
 
 
 
 
 
 
Förbundsstyrelsens yttrande: 
Förbundet hänvisar till stadgar § 5 mom 8 ”Den lokala barn- och 
ungdomsorganisationen beslutar själv i sina angelägenheter.” Förbundet har 
inget mandat att ta beslut i frågan. Det behövs en skrivelse från 
ungdomsklubbarna om ett gemensamt namn som förbundet kan ta med till 
nästa förbundsstämma genom en stadgeändring om det skulle finnas intresse 
från ungdomsklubbarna. 
 
Förbundsstyrelsen föreslår därför förbundsstämman att avslå motion. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


